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Protokół nr 5/2024 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 3 września 2024 r. w godz. od 15:30 do 16:00 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Kamil Lauryn  – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Karol Korneluk 

6. Anna Ruszewska  

7. Piotr Rydzewski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski  – Zastępca Prezydenta                                       

3. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta                                       

4. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych  

i powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 4/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2024 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty  

za wyżywienie w żłobku.   

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki  

pn. "Suwalska Karta Mieszkańca". 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok. 

5. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 4/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z 25 lipca 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 
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Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty  

za wyżywienie w żłobku.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał czy Miasto dostrzega zagrożenia związane z tym programem 

m.in. czy prywatne podmioty nie podniosą opłat. Dopytał też czy efektem ubocznym nie 

będzie to, że pomimo zniesienia programu opłaty zostaną na zwiększonym poziomie i te 

koszty będą musieli ponosić rodzice.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że może przypuszczać, że prywatne 

podmioty podniosą opłaty i będą one powyżej 1500 zł. Powiedział, że program rządowy ma 

być realizowany do końca 2026 r. Dodał, że obecnie rodzice po złożeniu odpowiedniego 

wniosku do ZUS-u będą zwolnieni z płatności za pobyt dziecka w żłobku i będą płacić 

jedynie za wyżywienie. Uzupełnił, że koszt utrzymania dziecka w żłobku to ponad 1800 zł, 

czyli ponad 300 zł samorząd będzie dopłacał z miejskiej kasy. Dodał, że jeśli nie będzie 

kontynuacji tego programu rządowego po 2026 r. to samorząd będzie musiał wrócić do 

tematu i podjąć decyzję w zakresie opieki nad dziećmi. Podkreślił, że Miasto planuje 

otworzyć czwarty żłobek miejski, więc przy takiej liczbie urodzeń, jaka jest, to wówczas 

100% potrzeb na żłobek będzie zaspokojone.  

Podkreślił, że trzeba być przygotowanym na różne ewentualności, również na to, że program 

nie będzie kontynuowany.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że bardziej martwi fakt, że obecne działania powodują 

wzrost opłat w prywatnych placówkach. 

 

Sylwester Cimochowski powiedział, że w prywatnych placówkach cały czas są wolne 

miejsca, więc te opłaty nie powinny tak wzrastać, bo placówki muszą być konkurencyjne.    

 

Karol Korneluk zapytał, jakie wymogi muszą spełnić rodzice, aby skorzystać z tego 

programu.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że nie jest to nowa forma dla 

rodziców. Kapitał początkowy funkcjonuje od kilku lat i rodzice wiedzą, w jaki sposób 

aplikować o te środki. Powiedział, że jeśli Rada Miejska podejmie omawianą uchwałę, 

wówczas każdy rodzić otrzyma odpowiednią informację na ten temat.   

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że z tą informacją trzeba wyjść szerzej, np. poprzez media, 

aby wytłumaczyć rodzicom wszelkie szczegóły i uniknąć opinii, że samorząd podnosi opłaty. 

Warto też przedstawić faktyczne opłaty, jakie ponosi samorząd w zakresie zapewnienia opieki 

żłobkowej dla dzieci.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 
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Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej 

opłaty za wyżywienie w żłobku.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki  

pn. "Suwalska Karta Mieszkańca". 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem umowy. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  1 radny  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców 

miasta Suwałki pn. "Suwalska Karta Mieszkańca". 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

  

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła pokrótce projekt uchwały i wprowadzone 

zmiany. Podkreśliła, że zmiany te nie powodują zwiększenia deficytu. Deficyt wciąż wynosi 

ponad 30 mln zł i zostanie pokryty kredytem oraz wolnymi środkami.  

 

Karol Korneluk powiedział, że miał być inny system dofinansowywania sportu poprzez 

promocję, tymczasem nadal jest system hybrydowy. Dopytał, czy to się zmieni.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jesienią ubiegłego roku 

zapowiedziana została zmiana tego systemu. Jeden z klubów przygotowywał się do nowych 

zasad, natomiast drugi skrytykował tę zmianę. Prezydent podkreślił, że tę hybrydę będzie 

chciał utrzymać do końca sezonu.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych 

przeciw                                       –  1 radny 

wstrzymało się od głosu             –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2024 rok.  – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski.  

 

Sylwester Cimochowski zapytał czy w związku z upałami można w przyszłorocznym 

budżecie miasta zaplanować montaż klimatyzacji w pomieszczeniach w Urzędzie Miejskim 

tam, gdzie jej jeszcze nie ma. Jak powiedział, temperatura w tych pomieszczeniach jest 

naprawdę wysoka i jest to uciążliwe zarówno dla pracowników, jak i dla petentów. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że nie wie, jak będzie wyglądał 

budżet miasta, ponieważ na razie wiadomo jedynie, jakie mniej więcej będą wpływy z PIT-

u. Nie wiadomo jeszcze nic o subwencjach. Miasto czeka na informacje w tym temacie.  

 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.   

    

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn  
 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


